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                                                                  2.  Udkast                                                                      17. maj 2023           

Miljøstyrelsen 
Sendt på mail mst@mst.dk 
 
 

Bemærkning til parthøring 
Miljøgodkendelse af nye projekter på Dyrehavsbakken 
 
Under henvisning til brev fra Miljøstyrelsen, J.nr. 2023 – 5845, dateret den 4. maj 2023, har 
Skovshoved-Klampenborg Grundejerforening følgende bemærkninger: 
 
Ansøgningen om ændring i den gældende miljøgodkendelse omfatter 
 

1. Ændring (lempelse) af støjgrænser med 5 dB 
2. Ny metode for støjmåling på Friluftsscenen 
3. Flere koncerter uden støjbegrænsning (fra 2 til 6 dage) 

 
Generel bemærkning 
  
Støjniveauet blev nedsat med 5 dB i forbindelse med iværksættelsen af den gældende 
miljøgodkendelse udstedt af Miljøstyrelsen for et par år siden. Konsekvenser heraf var, at 
genepåvirkningerne for de omkringboende i stor udstrækning forsvandt. Den tidligere betydelige 
mængde af klager forsvandt således. Tilbage var enkelte tilfælde, hvor opfølgningen ikke opfattes 
som tilstrækkelig og/eller målemetoden ikke var/er tilstrækkelig nuanceret til at kunne opfange 
generende støj på en retvisende måde.  
 
Forud for Miljøstyrelsens miljøgodkendelse havde Lyngby-Tårbæk Kommune nogle år tidligere 
forhøjet støjgrænsen med netop 5 dB. Konsekvensen var den beskrevne betragtelige stigning i 
antallet af klager over støjen fra beboere i området omkring Bakken.   
 
Dette kan tages som udtryk for, at der netop omkring de ansøgte 5 dB ligger et balancepunkt 
omkring et acceptabelt støjniveau. På dette grundlag anser vi for betænkeligt uden videre 
foranstaltninger at genindføre et støjniveau, der synes at give anledning til mærkbare 
genepåvirkninger for de omkringboende. 
 
Bemærkninger til punkt 1 – Ændring (lempelse) af støjgrænsen med 5 dB 
 
Effekten af en øgning på 5 dB er vanskelig at vurdere konkret. Umiddelbart synes det ansøgte at 
bevirke en tilbagevenden til niveauet i den tidligere miljøgodkendelse. På den anførte baggrund 
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anses det derfor for meget betænkeligt – uacceptabelt - ”blot” at hæve den tilladte støjgrænse 
uden yderligere tiltag og foranstaltninger.  
 
I givet fald vil vi være indstillet på at indgå i en dialog om gennemførelsen af en eventuel 
prøveperiode f.eks. omfattende indeværende sæson. Dette forudsætter, at der opstilles nogle 
rammeforudsætninger for gennemførelsen i forsøgsperioden. I en sådan bør indgå krav om 
registrering af modtagne klager, fastholdelse af målinger på tidspunktet for klagens indgivelse, 
procedurer for opfølgning og indholdet i opfølgningen samt krav om konkret tilbagemelding til 
klageren om resultatet på opfølgningen.  
 
Lempelsen forudsættes at bortfalde efter udløb på prøveperioden, medmindre resultatet af 
prøveperioden giver grundlag for at gøre det ansøgte permanent, dvs. at de fastsatte karv er 
opfyldt på tilfredsstillende måde og, at der ikke er konstateret objektivt set urimelige støjgener for 
naboerne. 
 
En midlertidig lempelse i form af en prøveperiode som anført forudsætter, at kravene indføres 
som vilkår i miljøgodkendelsen med Miljøstyrelsen som tilsynsmyndighed og klageinstans.  
 
Bemærkning til punkt 2 – Ny metode for støjmåling på Friluftsscenen 
 
Det har været et gennemgående tema i debatten, at støjgener i overvejende grad opstår i 
forbindelse med peak-støj af en times varighed. Den nuværende målemetode synes ikke at tage 
højde og/eller korrigere for dette forhold. De målte værdier udtrykkes således som gennemsnittet 
for en længere periode med den konsekvens, at de udlæste værdier af støjpåvirkningen ofte ikke 
svarer til opfattelsen hos de omkringboende.  
 
Konsekvensen er, at der ikke foretages opfølgning på de konstaterede støjproblemer. Forenklet 
sagt er netop dette sagens kerne – manglende reaktion, der foretages intet afhjælpende i 
forbindelse med indgivne klager, da støjgrænserne opfattes som overholdt. Problemerne 
fortsætter. 
 
Uden at forholde os i detaljer til en ny målemetode, kan vi kun bifalde, at støjen fremover måles 
på en anden og mere nuanceret måde end i dag, der udtrykker den reelle støjpåvirkning, de 
omkringboende påføres. Dette indebærer blandt andet, at der sættes krav om måling i intervaller 
på ned til ½ times varighed på de tidspunkter, hvor støjbelastningen er udpræget og, at der sættes 
rammer for niveauet for specielt peak-støj. 
 
På det foreliggende grundlag kan vi således tilslutte os, at der gennemføres en ny målemetode 
forudsat, at denne måler peak-støj. I fortsættelse heraf er det vigtigt med en konkret og detaljeret 
måling med små intervaller og hurtig opfølgning og reaktion på det målte støjniveau.  
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Opfølgningsprocedurerne skal efter vores opfattelse indgå som egentlige vilkår i 
miljøgodkendelsen underlagt Miljøstyrelsens tilsyn og med Miljøstyrelsen som klageinstans. 
 
Vi er til rådighed for drøftelser i forbindelse med udarbejdelsen af en ny målemetode. 
 
Bemærkninger til punkt 3 – Flere koncerter uden støjbegrænsning 
 
En øgning af antal tilladte koncerter fra 2 til 6 er en stor øgning, som vi umiddelbart ikke kan gå ind 
for. Vores umiddelbare afvisning af det ansøgte tager udgangspunkt i den formodning, at 
lempelser, der først er indført, vanskeligt kan tilbagerulles. 
 
Vi vil imidlertid gerne indgå i en drøftelse af mulighederne for en vis grad af opfyldelse af Bakkens 
ønske på dette område i en forsøgsperiode omfattende f.eks. indeværende sæson forudsat, at der 
opstilles nogle rammeforudsætninger for gennemførelsen af forsøgsperioden. Eksempler på 
sådanne fremgår af bemærkninger til punkt 1, se ovenfor. En eventuel permanent øgning i antallet 
af koncerter må bero på resultatet af prøveperioden. 
 
En midlertidig lempelse som anført forudsætter, at kravene indføres som vilkår i 
miljøgodkendelsen. 
 
Fristen til besvarelse har været kort, hvorfor besvarelsen ikke nødvendigvis er udtømmende. 
 
Med venlig hilsen 
Flemming Lund  
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